
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 19/6/2025 
 

Του:   Βιλιάρδου Βασίλειου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό  Εξωτερικών 
 Τον κ. Υπουργό  Δικαιοσύνης 

 Την κ. Υπουργό Πολιτισμού  

   

ΘΕΜΑ:  «Ανάγκη λήψης άμεσων πρωτοβουλιών από την κυβέρνηση για την εξόφληση 

των Γερμανικών οφειλών προς την Ελλάδα ένεκα του Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου» 

 

 

Κυρία και Κύριοι Υπουργοί, 

Θέσαμε υπόψη του Υπουργού Εξωτερικών μέσω της υπ’ αρ. κατάθεσης 1554/04-04-2025 
Κοινοβουλευτικής Αναφοράς υπόμνημα που μας κοινοποίησε η Διεθνής Επιτροπή του 
Γερμανικού Χρέους προς την Ελλάδα, όπως το είχε αρχικά κατεθέσει η ως άνω Επιτροπή 
ενώπιον του Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων.  Εντός του εν λόγω υπομνήματος 
απαριθμήθηκε ένα σύνολο ενεργειών και πρωτοβουλιών που έχουν ληφθεί σε προηγούμενο 
χρόνο, προκειμένου να ασκηθεί πίεση στην γερμανική κυβέρνηση να εξοφλήσει τις οφειλές της 
από τις καταστροφές υποδομών και τις κάθε λογής σχετικές εγκληματικές ενέργειες, στις 
οποίες είχαν προβεί τα γερμανικά στρατεύματα, κατά την διάρκεια της Γερμανικής εισβολής 
στη χώρα μας αλλά και της επακόλουθης κατοχής, που συνέβη στα πλαίσια του Β’ Παγκοσμίου 
Πολέμου, την περίοδο 1941-1944. Στα πλαίσια της ανάγκης αναθέρμανσης της παραπάνω 
αναφερόμενης άσκησης πίεσης, οι εκπρόσωποι της Διεθνούς Επιτροπής του Γερμανικού 
Χρέους προς την Ελλάδα διατύπωσαν επί του ανωτέρω αναφερόμενου υπομνήματος επτά 
προτάσεις, οι οποίες, κατά την κρίση τους και τη σύμφωνη γνώμη μας, οφείλουν να 
υλοποιηθούν από την κυβέρνηση, προκειμένου να αποτελματωθεί η διαδικασία απαίτησης και 
αποπληρωμής των ως άνω Γερμανικών οφειλών.  

Κατόπιν επικοινωνίας τους μαζί μας, οι ανωτέρω εκπρόσωποι της Διεθνούς Επιτροπής του 
Γερμανικού Χρέους προς την Ελλάδα μας είχαν ζητήσει να διαμεσολαβήσουμε ενώπιόν σας, 
διαβιβάζοντας προς το μέρος σας το αίτημα για λήψη όλων των απαραίτητων πολιτικών 
πρωτοβουλιών, προκειμένου να υλοποιηθούν οι παραπάνω προτάσεις, ώστε να τελεσφορήσει 
υπέρ του ελληνικού λαού η αδίκως παρατεινόμενη εκκρεμότητα της εξόφλησης των 
Γερμανικών οφειλών προς τη χώρα μας, ένεκα του Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου. Ενώ η ως άνω 
Κοινοβουλευτική Αναφορά είχε δρομολογηθεί από κοινού, τόσο στο Υπουργείο Εξωτερικών, 
όσο και στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, το τελευταίο δήλωσε αναρμόδιο 
να απαντήσει, δηλώνοντας ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου σας είναι η μόνη αρμόδια για 
τη σχετική απάντηση. Όμως, παρά την παρέλευση δυο ολόκληρων και πλέον ημερολογιακών 
μηνών, δεν έχετε προβεί στη σχετική απάντηση, όπως οφείλετε με βάση την κοινοβουλευτική 
δεοντολογία και εφόσον τα ερωτώμενα αφορούν στο εθνικό συμφέρον, χωρίς οι διατυπώσεις 
μας και το ύφος του όλου κειμένου να είναι επιθετικό ή προσβλητικό προς το πρόσωπό σας.  
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Ως εκ τούτου, αναρωτιώμαστε για το αν προτίθεστε να τοποθετηθείτε οι ερωτώμενοι, αναλόγως 
των αρμοδιοτήτων σας, στις επτά προτάσεις που εκτίθενται στο ανωτέρω υπόμνημα, όπως 
αυτό παρουσιάστηκε συνημμένο στην παραπάνω Αναφορά, αναζωπυρώνοντας την 
προοπτική ουσιαστικής διεκδίκησης των πολεμικών επανορθώσεων, προς αποκατάσταση των 
συμφορών που έχει υποστεί από το γερμανικό στρατό η πατρίδα μας και ο ελληνικός λαός. 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,   

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

1. Θα εφαρμόσει ο Υπουργός Εξωτερικών την Απόφαση της Ολομέλειας της Βουλής των 

Ελλήνων της 17/4/2019 αποστέλλοντας για λογαριασμό της ελληνικής κυβέρνησης, εκ νέου,  

ρηματική διακοίνωση προς τη γερμανική κυβέρνηση, απαιτώντας την αποπληρωμή των ως 

άνω οφειλών, έναντι πολεμικών επανορθώσεων για τις καταστροφές που υπέστη η Ελλάδα 

από τη γερμανική επίθεση και κατοχή, που συνέβη στα πλαίσια του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου, 

την περίοδο 1941-1944; 

 

2. Θα υπογράψει ο Υπουργός Δικαιοσύνης την εκτέλεση της δικαστικής απόφασης που αφορά 

στη σφαγή του Διστόμου, στην οποία προέβη ο γερμανικός στρατός την 10/6/1944; 

 

3. Θα λάβετε την πρωτοβουλία να συγκληθεί σε ειδική συνεδρίαση η Κοινοβουλευτική Ομάδα 

Φιλίας Ελλάδας – Γερμανίας, ώστε να τεθεί στη σχετική συνεδρίαση μετ’ επιτάσεως το θέμα 

της ανάγκης εξόφλησης των ως άνω Γερμανικών οφειλών; 

 

4. Θα λάβει η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών την πρωτοβουλία να τεθεί στη 

γερμανική κυβέρνηση με τρόπο δυναμικό η εκκρεμότητα της αποπληρωμής των ως άνω 

Γερμανικών οφειλών; 

 

5. Ποια αποτελέσματα είχε η συζήτηση της Υπουργού Πολιτισμού με το αντίστοιχο γερμανικό 

Υπουργείο σχετικά με τον επαναπατρισμό των κλεμμένων αρχαιολογικών θησαυρών που 

υφαρπάχθηκαν από τις γερμανικές στρατιωτικές δυνάμεις κατοχής, κατά την περίοδο 1941-

1944; 

 

6. Στις διμερείς επαφές που θα έχουν οι βουλευτές που είναι μέλη της ως άνω 

Κοινοβουλευτικής Ομάδας Φιλίας Ελλάδας – Γερμανίας, στα πλαίσια της παραπάνω 

προταθείσας σύγκλισης ειδικής συνεδρίασης, θα λάβει ο Υπουργός Εξωτερικών την 

πρωτοβουλία να τεθεί το θέμα της ανάγκης εξόφλησης του γερμανικού χρέους προς την 

Ελλάδα, κατά προτεραιότητα; 

 

7. Θα ληφθεί η απαραίτητη πρόνοια από τον Υπουργό Εξωτερικών για σύσταση Μόνιμης 

Επιτροπής της Βουλής με καθήκον την παρακολούθηση της πορείας της εξόφλησης των ως 

άνω Γερμανικών οφειλών;  
 

 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

 

Βασίλειος Βιλιάρδος 




